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Referat - LUU VVS 

 
Dato:  Onsdag den 12. juni 2024 
  Kl. 09.00 - 12.00 
 
Sted:  TEC Gladsaxe, lokale 4.008 
 
Tilstede: Søren Thomsen   Frederiksberg VVS  ST 

Dan Jeppesen   Tvilling VVS   DJ 
Bjørn Due   Rør & Blik   BD 
Henrik Juul Rasmussen  Rør & Blik   HJR 
Anders Hansen   EVU    AH 
Jan C I Pedersen  TEC    JCIP 
Crisolida Knudsen  TEC    CIK 
Steen Dyrhof   TEC    SDY 
 

Afbud:  Tue Hækkerup   TEC    THAE 
Kim Fusager Balle  Rør & Blik   KFB 

  Britt E. Christiansen  TEC, Skoleoplæring  BEC 
  Omar Ghoul   TEC, elevrepræsentant  OGH 

 
Referent: Marianne Rydiander  TEC    MRY 
 
Dagsorden:  

1. Godkendelse af referat fra sidste møde  
2. Meddelelser fra formanden 
3. Meddelelser fra skolen 
4. Meddelelser fra elevrepræsentanten  
5. Meddelelser fra det faglige udvalg 
6. Meddelelser fra arbejdsgiver/-tager 
7. EUX VVS 
8. Eventuelt  

 
 

1. Godkendelse af referat fra sidste møde  
 
Referatet blev godkendt. 
 
 

2. Meddelelser fra formanden 
 
ST/DJ 
- Ikke noget nyt 

 
 

3. Meddelelser fra skolen 
 

JCIP 
  

a. Medarbejdersituationen i afdelingen 
 
En grundfagsunderviser er gået på pension. Og en timelærer er stoppet. 
 
Der har været noget sygemelding i afdelingen, vedkommende er på vej tilbage. 
 
Er ved at være på plads ift. bemandingen, derfor er det muligt at se på skema for 3. og 4. 
kvartal allerede. 
 
TEC har fået ny strategi og dette er der blevet arbejdet videre med i afdelingerne på skolen. 
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Arbejder på at skabe rum til at sende medarbejdere på DEP, forventer at sende en 
underviser på DEP i efteråret. Til foråret bliver der afviklet et DEP-modul kun for TEC. 
 
Orienterede om bogen og udstillingen ”Faglært”. Begge dele er blevet taget rigtig godt i mod. 
 
De nye svendeprøver er der blevet set ind på, der er et møde med EVU omkring finpudsning 
af prøverne på TEC den 24. juni 2024. 
 
Censorer til grundforløbsprøverne bliver drøftet med Tekniq, andre skoler og EVU sådan en 
ligelig fordeling mellem A- og B-siden opnås. 
DJ har bedt om/foreslået at det bliver lagt op på censorsitet. Mener der skal ses ind på 
niveauet for undervisningen på grundforløbet. JCIP fortalte at der er et større antal elever på 
GF2, som ikke bliver indstillet til grundforløbsprøven denne gang. 
SDY spurgte hvornår der sidst er blevet set ind på niveauet for GF2-prøven. Det er svært at 
se hvordan eleverne kan bestå hovedforløbet når der er så stort et spring i niveauet fra GF2 
til HF. 
Uddannelsens niveau blev drøftet. 
JCIP nævnte at afdelingen er i gang med udviklingsprojekter omkring bearbejdning af 
indholdet på GF2 for evt. optimering af nuværende. 
 

b. Uddannelsesplanlægning 
 
 

c. Opfølgning certifikatprøver 
 
Der er nogle der fortsat ikke kommer igennem certifikatundervisningen og prøven på FJR-
certifikat. 
 
Anders spurgte om planerne for eleverne bliver indsendt til EVU? JCIP svarede, at alt bliver 
udarbejdet i samarbejde med virksomheden, godkendt af virksomheden og derefter sendt 
ind til EVU.  
 
Er det korrekt, at nogle elever kan gå til svendeprøve før de får plastsvejs? JCIP og SDY 
svarede, at ja det er korrekt – det eleverne får af undervisning på plastsvejscertifikatet, er 
ikke med i nogle af svendeprøverne. Alle elever får den påkrævede undervisning op til 
svendeprøverne. Den del af plastsvejsningen, som anvendes under svendeprøven, ligger 
som læringsmål i mellem 3. og 4. HF, hvorefter eleverne inden opstart på svendeprøven, får 
mulighed for at træne dette. 
 
JCIP spurgte til forlængelse af aftaler, dette har meget lange svartider fra EVU? Anders 
svarede at der ses ind på at få dette afklaret.  
 
Der er fremsendt en opgørelse til Bjørn og Søren omkring dumpere og forlængelser.  
Bjørn var overrasket over informationen i bilaget, de er meget ens i beståelsesprocenten på 
specialerne. Det blev aftalt at opgørelsen laves kvartalsvis og gennemgås på LUU-møderne. 
 
Anders fortalte at underviserne fra flere skoler melder tilbage, at resultatet også afhænger 
meget af holdets sammensætning. 
 
Fjernvarmecertifikatet blev drøftet. Anders fortalte, at indholdet vil blive drøftet på en 
workshop for underviserne. 
Hvis elever dumper fjernvarmecertifikatet, får de ti dages undervisning igen op til næste 
forsøg på certifikatprøven. 
 
BD har vendt det med Kim Fusager, hvad de nye tiltag har af påvirkning på 
certifikatundervisningen og prøven. Hvis ændringerne ikke hjælper, skal der ses ind på det 
igen. 
 
Anders påpegede, at SPS-støtte til lærlingene skal der gøres opmærksom på over for 
censorerne. JCIP fortalte, at TEC desværre har oplevet at nogle censorer der ikke har givet 
eleverne den ekstra tid de havde krav på grund af SPS, men at dette er tilrettet nu. 
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d. AMU-opfølgning på gennemførsel og udbud 2024/25 
 
Håber at få uddannet flere undervisere til at kunne undervise i A-certifikat, vil gerne have 3 
undervisere i alt til dette i afdelingen. 3 mand skal afsted til GAS-dagene i andet halvår 
2024. 
 
Vil forventer udbyde blikkurser som åbent værksted, KMO udbydes fortsat, det samme gør 
fjernvarmekurset, A-certifikat samt HEAT i andet halvår 2024. 
 
Der kommer ændringer i KMO-kategori 2 kursets indhold på sigt. 
 
Afventer at få besked om godkendelse til at udbyde AMU-kurser inden for plastsvejs.  
Anders fortalte at P17-udvalget er ved at se ind på det, følger op på status. 
Vil gerne sende medarbejdere på opkvalificering og kunne udbyde kurserne.  
 
 

e. Brev til FU opfølgning 
 
Fredag den 21. juni har JCIP indkaldt til skoleledermøde, her vil brevet til FU blive drøftet. 
Vil gerne holde sammen på tværs af skolerne. 
 
Punktet tages op igen, hvis udfordringerne med Fjernvarmecertifikatet fortsætter. 
 
 

f. Skoleoplæring (mail fra SOP) 
 
Har 7 elever tilknyttet SOP 
1 er på skoleforløb 
1 er i VFU 
5 er i SOP 
 

g. EUD-sekretariatet v/CIK 
 
VVS-hold som slutter 24 juni 2024 – optælling fra denne uge (sidste nye) er 18. 
undervisningsuge 

 
Hold A 
- 19 elever på holdet bekræftet på lærepladsen.dk 
- Har læreplads bekræftet på lærepladsen.dk: 14 elever 
- Har mundtlig aftale/aftale lavet og mangler underskrift: 3 elev 
- Har ikke aftale – 2 
- Med både bekræftede og mundtlig aftale er nået 89% 

 
Hold B 
- 19 elever på holdet bekræftet på lærepladsen.dk 
- Har læreplads bekræftet på lærepladsen.dk: 14 elever 
- Har mundtlig aftale/aftale lavet og mangler underskrift: 3 elever 
- Har ikke aftale – 2 
- Med både bekræftede og mundtlig aftale er nået 89% 

 

Hold EUX 
- 8 elever på holdet bekræftet på lærepladsen.dk 
- Har læreplads bekræftet på lærepladsen.dk: 6 elever 
- Har mundtlig aftale/aftale lavet og mangler underskrift: 1 elev 
- Har ikke aftale – 1 
- Med både bekræftede og mundtlige aftaler er nået 88% 

 
Totalt på VVS for holdene fra januar ligger vi derfor på 89% 
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VVS-hold som slutter 22 oktober 2024 – optælling fra denne uge (sidste nye) er 9. 
undervisningsuge: 

 
Hold C 
- 17 elever på holdet bekræftet på lærepladsen.dk 
- Har læreplads bekræftet på lærepladsen.dk: 9 elever 
- Har mundtlig aftale/aftale lavet og mangler underskrift: 2 elever 
- Har ikke aftale – 6 
- Med både bekræftede og mundtlig aftale er nået 65 % 

 
Hold D 
- 17 elever på holdet bekræftet på lærepladsen.dk 
- Har læreplads bekræftet på lærepladsen.dk: 5 elever 
- Har mundtlig aftale/aftale lavet og mangler underskrift: 5 elever  
- Har ikke aftale – 7 
- Med både bekræftede og mundtlige aftaler er nået 59 % 

 
Totalt på VVS for GF2 holdene fra april ligger vi derfor på 62 % 
 

Har god kontakt til virksomheder der gerne vil komme ud på skolen og besøge eleverne i klasserne. 
Prøver med en ny måde der er mere struktureret, hvor virksomhederne låner Cris kontor og afholder 
samtaler inde på kontoret. Der var opbakning fra LUU til at forsøge med den mere strukturerede 
tilgang og måde at afholde det på.  

 
Har ikke oplevet yderligere ift. det der blev drøftet på sidste møde. 

 
4. Meddelelser fra elevrepræsentanten  

 
Afbud fra Omar. 
JCIP har ikke modtaget nogle henvendelser eller punkter til opfølgning. 

 
 

5. Meddelelser fra det faglige udvalg 
 
Husk deadline for AUB-ansøgning i august. 
 
Skolerne kan søge midler til ”Grønnere EUD” gennem Villum Fonden frem til 15. august. 
 
Der kommer også en mulighed for at søge midler til projekter og kompetenceudvikling. 
 
Efter sommerferien vil der blive afholdt flere forskellige workshops via EVU. 
 

6. Meddelelser fra arbejdsgiver/-tager 
 
DJ 
Der bliver regnet på mange tilbud, men der igangsættes ikke mange udbudssager. 
 
Oplever nogle sager om fjernvarmeanlæg, hvor der mangler mange oplysninger på materialet så 
beboere oplever at blive fanget i nogle bindende aftaler.  
 
ST 
Oplever en stigning i mængden af arbejdsopgaver fra andelsboligforeninger og private. 
 
HJR 
Har oplevet fald i antallet af ledige, har nu cirka 80 ledige. 
 
BD 
Lærlingene i København afholdt kursus i rørbukning, tak til Søren for dette. Måske de henvender sig 
en anden gang. 
JCIP fortalte, at man gerne i VVS-afdelingen vil holde workshops med fagfagligt indhold for eleverne, 
svendene og mestre på tværs.  
Vigtigheden af elevernes succesoplevelser skal man ikke underkende. 
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7. EUX VVS 
 
JCIP fortalte, at eleverne på EUX GF1 i større stil vælger elektriker. Vil gerne have EUX GF1 
eleverne på besøg for at påvirke deres valg. Dette er planlagt til efter sommerferien, uge 34+37 med 
2 x 2 dages besøg. 

 
 

8. Eventuelt 
 
SDY spurgte ind til drøftelsen på sidste møde omkring elever der hentede materialer hos grossister. 
DJ fortalte, at det handlede om at eleverne henter nogle ting der er ”nemmere” for dem at bruge end 
det skolen stiller til rådighed. 
SDY fortalte hvordan eleverne selv er ansvarlige for at udarbejde materialelister og bestille gennem 
skolen. 
ST mener det må være skolen der sætter en begrænsning. 
 
DJ spurgte hvorfor eleverne ikke må bruge stor båndsav if. med plastsvejsning? Det må de hverken 
på TEC eller på RTS. 
SDY svarede, at det er fordi eleverne får ødelagt klingen ved brug og det er for dyrt i 
vedligeholdelse. 
 
JCIP udleverede bogen ”Faglært” som hænger sammen med udstillingen af samme navn. 
 
JCIP/afdelingen har investeret kr. 180.000,- i maskiner fra REMS, hvor svendeprøveholdene skal 
tilgodeses.  
 
 

 
 
LUU-møder 2024:  
18. september kl. 10-13 
4. december kl. 10-13 
 
  

 
Opsamling til næste LUU-møde;  

• Skriv til fagligt udvalg (1. kvartal 2025) 
 
Punkter til næste dagsorden - LUU; 

• Efteruddannelsesudbud (fast punkt) 


